
  
 
 

 
 

 

 

O B E C     Ž I T A V A N Y 

 
 

Z á p i s n i c a   č.  10/2019 

z desiateho zasadania Obecného zastupiteľstva  

v Žitavanoch konaného dňa 28. novembra 2019 

 v Kultúrno – spoločenskom zariadení, Opatovecká ul. 

v Žitavanoch 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

v Žitavanoch dňa 02. 12. 2019 

 



Zápisnica  
z 10. zasadnutia Obecného zastupiteľstva  Obce Žitavany,  

konaného dňa 28. 11. 2019 o 17:00 hod. 
___________________________________________________________________________ 

 

 

Prítomní:       Starostka obce:   Mgr. Edita Grzybová 

Poslanci:   Peter Chren, Karol Kováč, Roman Ondriaš, Štefan Borkovič,                                                                                                                                         

                                         Pavol Čepček, Ing. Milan Barabáš, Miroslav Kováč, 

 

Ospravedlnení:         Ľubica Adamcová,  Miroslav Chren                                                                                                                                                                                                                                                    

 

Ďalší prítomní: IC lic., Mgr., Ing. Jaroslav Dubec, hlavný kontrolór obce 

Henrieta Herdová, Ing. Regina Kissová 

 

Verejnosť:  Peter Ondriaš Miroslav Frajka, Ján Farkaš, Ing. Miroslav Hubočáni st., 

Ing. Rudolf Tisovský, Štefan Prochovník ml., Jozef Gajdoš, Pavol 

Kordoš, Ján Kováč, Mária Danišová,  

     

Program 

1. Otvorenie 

2. Určenie návrhovej komisie:  predseda: Ing. Milan Barabáš 

                                                                       členovia: Roman Ondriaš, Karol Kováč 

Určenie overovateľov zápisnice: Peter Chren, Miroslav Chren 

Určenie zapisovateľky:  Henrieta Herdová 

3. Schválenie programu rokovania 

4. Zloženie sľubu náhradného poslanca obecného zastupiteľstva materiál č. 76/2019

  

5. Kontrola plnenia uznesení Obecného zastupiteľstva v Žitavanoch  materiál č. 77/2019 

6. Návrh na zámer na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Obce Žitavany, k. ú. 

Opatovce,  (predaj pozemku Jozef Chren)              materiál č. 78/2019 

7. Návrh na zámer na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Obce Žitavany, k. ú. 

Opatovce,  (predaj pozemku Štefan Prochovník)             materiál č. 79/2019 

8. Návrh na zámer na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Obce Žitavany, k. ú. 

Opatovce,  (predaj pozemku Ján Zachariaš)    materiál č. 80/2019 

9. Návrh na schválenie Dodatku č. 2 k VZN č. 5/2012 o podmienkach poskytovania 

dotácií z prostriedkov Obce Žitavany    materiál č. 81/2019 

10. Návrh na schválenie VZN č. 4/2019 o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, 

spojených s činnosťou ŠKD pri ZŠ J. V. Šimka v Žitavanoch materiál č.82/2019 

11. Návrh na schválenie VZN č. 5/2019 o miestnych daniach a miestnom poplatku za KO 

a DSO                                                                                                materiál č. 83/2019 

12. Návrh na nakladanie s majetkom obce Žitavany – stavby v k. ú. Kňažice (Výstrkov) 

                                                                                                                       materiál č. 84/2019 



13. Návrh na oplotenie multifunkčného ihriska               materiál č. 85/2019 

14. Návrh stanoviska ku konceptu ÚPN Mesta Zlaté Moravce  materiál č. 86/2019 

15. Návrh plánu zasadnutí Obecného zastupiteľstva v roku 2020 materiál č. 87/2019 

16. Návrh rozpočtového opatrenia č. 9/2019    materiál č. 88/2019 

17. Návrh na schválenie dotácií z rozpočtu obce na rok 2020  materiál č. 89/2019 

18. Návrh na schválenie „Rozpočtu Obce Žitavany na rok 2019, 2020, 2021“ a stanovisko   

hlavného kontrolóra k návrhu viacročného rozpočtu Obce Žitavany na roky 2019 – 

2021                                                                                                   materiál č. 90/2019 

19. Návrh na zosobnenie škody (multifunkčné ihrisko)    materiál č. 91/2019 

20. Návrh na zvolanie verejného zhromaždenia občanov   materiál č. 92/2019 

21. Návrh na vyslovenie nedôvery starostke Obce Žitavany   materiál č. 93/2019 

22. Vystúpenie občanov 

23. Informácia starostu obce 

24. Interpelácie poslancov 

25. Ukončenie obecného zastupiteľstva 

 

K bodu 1. Otvorenie zasadnutia 

 

Rokovanie OZ otvorila Mgr. Edita Grzybová, starostka obce. Skôr, ako oboznámila poslancov 

s programom oznámila, že k 31. 12. 2019 sa vzdáva mandátu a končí ako starostka obce. 

Ďalej oznámila poslancom, že z rodinných dôvodov sa zasadnutia OZ zúčastní po bod č. 4. 

Vedením zastupiteľstva poverila svojho zástupcu Ing. Milana Barabáša. Konštatovala, že 

prítomných poslancov je 6. Dvaja poslanci sa ospravedlnili. Pre neprítomnosť poslancov 

starostka navrhla za predsedu návrhovej komisie p. Borkoviča a overovateľa zápisnice p. 

Čepčeka. OZ je nahrávané na diktafón.  

 

K bodu 2. Určenie návrhovej komisie, overovateľov zápisnice, zapisovateľky  

 

Určenie návrhovej komisie:  predseda: Štefan Borkovič 

                                                           členovia. Roman Ondriaš, Karol Kováč 

Určenie overovateľov zápisnice: Peter Chren, Pavol Čepček 

Určenie zapisovateľky:  Henrieta Herdová 

 

K bodu 3. Schválenie programu rokovania 

 

Mgr. Edita Grzybová predložila program rokovania.  

Karol Kováč navrhol body programu č. 19, 20, 21 presunúť za bod č. 5 a tým sa ostatné body 

programu posunuli.  

 

Uznesenie č. 78/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 



s c h v a ľ u j e: 

 

upravený program rokovania 10. zasadnutia Obecného zastupiteľstva Obce Žitavany. 

 

Hlasovanie: 

Za: 6 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček,  

Peter Chren, Karol Kováč, Roman Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2  Ľubica Adamcová, Miroslav Chren 

 

 

K bodu 4 – Zloženie sľubu náhradného poslanca obecného zastupiteľstva 

 

Mgr. Edita Grzybová predložila dôvodovú správu a uviedla, že dňa 21. 11. 2019 sa vzdal 

poslaneckého mandátu Pavel Chren. Vyzvala  náhradníka Miroslava Kováča, aby zložil sľub 

poslanca.  

 

Uznesenie č. 79/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

k o n š t a t u j e ,  ž e : 

 

náhradný poslanec Miroslav Kováč zložil zákonom predpísaný sľub poslanca obecného 

zastupiteľstva. 

 

Hlasovanie: 

Za: 6 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček,  

Peter Chren, Karol Kováč, Roman Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 1 Miroslav Kováč 

Neprítomní: 2  Ľubica Adamcová, Miroslav Chren 

 

Po zložení sľubu poslanca Kováča, požiadala starostka Mgr. Edita Grzybová , aby ďalej 

zasadnutie OZ viedol Ing. Milan Barabáš a odišla z rokovania. 

 

K bodu 4. Kontrola plnenia uznesení Obecného zastupiteľstva v Žitavanoch 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu k uvedenému bodu a následne dal hlasovať za 

uvedený bod. 

 



Uznesenie č. 80/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

 

kontrolu plnenia uznesení OZ v Žitavanoch č. 68/2019, 69/2019 zo dňa 19.09.2019 a 73/2019, 

74/2019 zo dňa 10.10.2019; 

 

k o n š t a t u j e,  ž e: 

 

 uznesenie č. 68/2019 zo dňa 19.09.2019  je splnené, 

 uznesenie č. 69/2019 zo dňa 19.09.2019  je splnené, 

 uznesenie č. 73/2019 zo dňa 10.10.2019 nie je splnené, 

 uznesenie č. 74/2019 zo dňa 10.10.2019 je splnené.   

 

Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček,  

Peter Chren, Karol Kováč, Roman Ondriaš, Miroslav 

Kováč 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren 

 

 

K bodu 6 – Návrh na zosobnenie škody (multifunkčné ihrisko) 

 

Ing. Milan Barabáš odovzdal slovo Ing. Jaroslavovi Dubcovi, kontrolórovi obce, aby predložil 

dôvodovú správu. Ing. Jaroslav Dubec uviedol, že z dôvodu nedodržania predloženého 

rozpočtu a nesúlad fakturovaných prác musí obec vrátiť Úradu vlády SR sumu 3.020,90 €. 

Tiež z oneskorenia úhrady faktúry firme Fanny sport musí obec zaplatiť pokutu vo výške 517, 

19 €. 

 

Uznesenie č. 81/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

 

návrh na zosobnenie škody (vrátená časť dotácie a pokuta – multifunkčné irisko) 

 



s c h v a ľ u j e : 

 

zosobnenie škody vo výške 3.538,09 Eur starostke obce Žitavany Mgr. Edite Grzybovej, 

 

u k l a d á : 

 

Mgr. Edite Grzybovej uhradiť Obci Žitavany škodu vo výške 3.538,09 Eur v termíne do 

31.12.2019. 

 

Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček,  

Peter Chren, Karol Kováč, Miroslav Kováč, Roman 

Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren 

 

 

K bodu 7 – Návrh na zvolanie verejného zhromaždenia občanov 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu. Odovzdal slovo Karolovi Kováčovi, nakoľko 

on bol predkladateľ návrhu zvolania verejného zhromaždenia. 

Karol Kováč – uviedol, že uplynul rok od volieb a treba zhodnotiť, čo sa za ten čas urobilo 

alebo nie. Občania majú právo vedieť, čo sa plánuje robiť v obci. 

Pavol Čepček túto myšlienku podporil. 

Štefan Borkovič – sa spýtal, prečo Karol Kováč žiadal samostatný bod -multifunkčné ihrisko. 

Karol Kováč -  uviedol, že to chcel ako samostatný bod programu verejného zhromaždenia, 

nakoľko len pri multifunkčnom ihrisku bolo 17 porušení. 

Štefan Borkovič – sa informoval v agentúre ohľadom multifunkčného ihriska, či je potrebné 

stavebné povolenie alebo nie. Citoval stanovisko oslovenej agentúry, kde bolo uvedené, že nie 

je potrebné stavebné povolenie, postačuje ohlásenie drobnej stavby. 

Pavol Čepček – sa zaujímal na základe čoho sa bude ihrisko kolaudovať. 

Štefan Borkovič – uviedol, že v tomto prípade nie je potrebná kolaudácia. 

Pavol Čepček – reagoval na pripomienku p. Farkaša, že verejné zhromaždenie bude 

predvolebná kampaň a uviedol, že myšlienku verejného zhromaždenia mali už na jar.  

Ing. Milan Barabáš – uviedol, že v minulosti sa verejné zhromaždenie s občanmi 

organizovalo každý rok. 

 

Uznesenie: 82/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p. 

 

 



p r e r o k o v a l o : 

 

návrh na zvolanie verejného zhromaždenia, 

 

z v o l á v a : 

 

verejné zhromaždenie občanov dňa 14.12.2019 o 16:00 hod v priestoroch Obecnej haly 

s nasledovným programom: 

- Informácie o aktivitách obce, okolnostiach súvisiacich s ich realizáciou, 

- Informácia o pripravovaných projektoch, zdroje financovania, 

- Multifunkčné ihrisko. 

 

u k l a d á : 

 

OcÚ zverejniť oznam o zvolaní verejného zhromaždenia na úradných tabuliach a webovej 

stránke obce. 

 

Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč, Miroslav Kováč, Roman 

Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren, 

 

 

K bodu 8 – Návrh na vyslovenie nedôvery starostke Obce Žitavany 

 

Ing. Milan Barabáš prečítal dôvodovú správu k uvedenému bodu. Predkladateľmi návrhu boli 

Karol Kováč, Pavol Čepček, Miroslav Chren, Peter Chren, Štefan Borkovič, Ľubica 

Adamcová - poslanci, Ing. Jaroslav Dubec  - hlavný kontrolór obce.  

Ing. Milan Barabáš otvoril diskusiu k bodu programu. 

Karol Kováč – uviedol, že to nemuselo zájsť až sem. Poslanci mali mimoriadne stretnutie 

ohľadom vyslovenia nedôvery voči starostke a jej práci. Do začiatku zasadnutia OZ starostka 

nepodala žiadne stanovisko. 

Ing. Milan Barabáš – uviedol, že starostke neurčili termín, do kedy sa má vyjadriť. 

 

Uznesenie č. 83/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p. 

 

 

 



p r e r o k o v a l o : 

 

návrh na vyslovenie nedôvery starostke obce Žitavany 

v y s l o v u j e : 

 

nedôveru starostke Obce Žitavany Mgr. Edite Grzybovej. 

 

Hlasovanie: 

Za: 5 Štefan Borkovič, Pavol Čepček, Peter Chren, Karol 

Kováč,  Roman Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 2 Ing. Milan Barabáš, Miroslav Kováč 

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren 

 

 

K bodu 9 – Návrh na zámer na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Obce 

Žitavany, k. ú. Opatovce (predaj pozemku Jozef Chren) 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu a otvoril diskusiu. 

Karol Kováč uviedol, že v tomto prípade nezasadala komisia životného prostredia, nakoľko 

mal v pláne odstúpiť ako poslanec, pokiaľ by neodstúpila starostka. Nemal záujem ďalej 

pracovať, lebo starostka nikdy nič nedotiahla do konca. Napriek tomu sa on sám zámeru 

venoval a odporučil poslancom tento zámer schváliť. 

Miroslav Kováč sa zaujímal, aká cena je za odpredaj pozemku. Skonštatoval, že 1,66 € je už 

10 rokov nezmenená suma a treba ju prehodnotiť.  

Karol Kováč – už pred rokom navrhol, aby sa suma 1,66 € navýšila na 3,30 €/m2. Predložil 

svoj návrh, aby už teraz bola suma za odpredaj 3,30 €/ m2. 

Štefan Borkovič – navrhol určiť pevnú sumu za odpredaj pozemkov v budúcnosti. 

Roman Ondriaš – navrhol sumu za odpredaj pozemkov prehodnotiť a schváliť na zasadnutí 

komisii životného prostredia. 

 

Uznesenie č. 84/2019 

  

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

 

návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve obce Žitavany, k. ú. Opatovce, 

a to časť pozemku parc. č. 878/2 reg. E KN trvalý trávny porast, 

 

 

 

 



s c h v a ľ u j e :  

 

podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 

zámer predaja nehnuteľností v katastrálnom území Opatovce, zapísaných na LV č. 1 vo 

vlastníctve Obce Žitavany, a to: 

 časť pozemku, odčlenenú od parc. č. 878/2 reg. „E“ KN  trvalý trávny porast o výmere 

           1 485 m2, 

do vlastníctva Jozefa Chrena,  rod. Chren, nar. 13.07.1969, Vodná 683/70, 951 97  Žitavany, 

za podmienok, že náklady súvisiace s vypracovaním kúpnej zmluvy a zápisom do katastra 

nehnuteľností bude v plnom rozsahu znášať kupujúci, za kúpnu cenu 1,66 €/m2, 

ako prípad hodný osobitného zreteľa z nasledovného dôvodu:  

jedná sa o pozemok, ktorý tvorí priľahlú plochu k susediacej nehnuteľnosti v jeho podielovom 

vlastníctve; 

 

ž i a d a  OcÚ: 

 

           -zabezpečiť postup stanovený zákonom č. 138/1990 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov a Zásad hospodárenia s majetkom obce Žitavany, 

 

Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč, Miroslav Kováč, Roman 

Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 4 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren 

 

 

K bodu 10 – Návrh na zámer na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Obce 

Žitavany, k. ú. Opatovce (predaj pozemku Štefan Prochovník) 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu a odovzdal slovo p. Prochovníkovi, aby 

objasnil svoj zámer. 

Štefan Prochovník, uviedol, že je to pozemok, ktorý ide cez nádvorie pri budove, ktorú 

vlastní. Chce si to uceliť. Uviedol, že boli dohady, či tadiaľ vedie vodovod alebo nie. 

Vodovod tadiaľ nevedie a pokiaľ by náhodou viedol, tak on nebude mať žiadny problém 

sprístupniť priestor v prípade poruchy.  

Karol Kováč uviedol, že si nie je istí, že tam vodovod nie je. Navrhol dať preveriť 

Západoslovenským vodárňam, či skutočne tam nie je vodovod. 

Ing. Milan Barabáš dal návrh, v prípade ak tam vedie vodovod , aby to bolo ošetrené 

vecným bremenom.  

Štefan Prochovník – sa informoval, prečo by mal platiť zameranie vodovodu, on si ho 

nechce zakúpiť.   



Karol Kováč – uviedol, že obec by mala požiadať Západoslovenskú vodárenskú spoločnosť 

o vyjadrenie, či tadiaľ skutočne ide vodovod, poprípade to dať aj zamerať. 

Štefan Prochovník, uviedol, že cez ďalších 6 pozemkov, ktoré sú v súkromnom vlastníctve 

vodovod ide a prečo práve on si má zriadiť vecné bremeno. 

Štefan Borkovič – uviedol, že obec, keďže je to obecný pozemok, doteraz nepotrebovala 

vecné bremeno a Prochovník už potrebuje. 

Karol Kováč – potrebuje mať zabezpečenú vodu pre obec. 

Štefan Prochovník – uviedol, že tam sa nikdy nič robiť nebude, chce si len uceliť pozemok. 

Peter Chren – uviedol, že p. Prochovníka nič neponáhľa a bolo by najlepšie upresniť, či 

tadiaľ voda ide alebo nie.  

Štefan Borkovič – uviedol, nech ide do vodární a dá si potvrdiť papier, či tadiaľ voda ide 

alebo nie.  

Poslanci sa nezhodli, kto má zistiť a zamerať vodovod cez prejednávanú parcelu. 

 

Uznesenie č. 85/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p. 

 

p r e r o k o v a l o : 

 

návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve obce Žitavany, k. ú. Opatovce, 

a to pozemku parc. č. 382 reg. E KN ostatná plocha, 

 

s c h v a ľ u j e :  

 

podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 

zámer predaja nehnuteľností v katastrálnom území Opatovce, zapísaných na LV č. 1555 vo 

vlastníctve Obce Žitavany, a to: 

 pozemok parc. č. 382 reg. „E“ KN  ostatná plocha o výmere 2933 m2, 

   

do vlastníctva Štefana Prochovníka,   rod. Prochovník, nar. 10.07.1985, Puškinova 443/14, 

951 97  Žitavany, za podmienok, že náklady súvisiace s vypracovaním kúpnej zmluvy a 

zápisom do katastra nehnuteľností bude v plnom rozsahu znášať kupujúci, za kúpnu cenu 1,66 

€/m2, 

 

ako prípad hodný osobitného zreteľa z nasledovného dôvodu:  

jedná sa o pozemok, ktorý tvorí nádvorie vedľa budovy vo vlastníctve žiadateľa; 

 

ž i a d a OcÚ: 

 

- zabezpečiť postup stanovený zákonom č. 138/1990 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov a Zásad hospodárenia s majetkom obce Žitavany, 

 



Hlasovanie: 

Za: 4 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič,  Miroslav Kováč, 

Roman Ondriaš 

Proti: 1 Karol Kováč 

Zdržal sa: 2 Pavol Čepček, Peter Chren 

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren 

 

K bodu 11 – Návrh na zámer na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Obce 

Žitavany, k. ú. Opatovce (predaj pozemku Ján Zachariáš) 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu a uviedol, že jeden z pozemkov o ktoré má p. 

Zachariáš záujem je pozemok, o ktorý žiadal p. Prochovník. 

Štefan Borkovič – uviedol, že v tejto chvíli nevedia, či p. Zachariáš bude mať záujem 

o odkúpenie ďalších pozemkov, nakoľko žiadal o tri parcely.  

 

Uznesenie k tomuto bodu nebolo prijaté. 

 

K bodu 12 – Návrh na schválenie Dodatku č. 2 k VZN č. 5/2012 o podmienkach 

poskytovania dotácií z prostriedkov Obce Žitavany 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu a dal hlasovať. 

 

Uznesenie č. 86/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

 

návrh Dodatku č. 2 k Všeobecné záväznému nariadeniu Obce Žitavany č. 5/2012 

o podmienkach poskytovania dotácií z prostriedkov Obce Žitavany, 

 

s c h v a ľ u j e : 

 

Dodatok č. 2 k Všeobecne záväznému nariadeniu Obce Žitavany č. 5/2012 o podmienkach 

poskytovania dotácií z prostriedkov Obce Žitavany, 

 

ž i a d a OcÚ: 

 

- o zabezpečenie vyvesenia vydaného znenia Dodatku č. 2 k VZN Obce Žitavany č. 

5/2012 o podmienkach poskytovania dotácií z prostriedkov Obce Žitavany spôsobom 

v obci obvyklým – úradná tabuľa, webová stránka obce. 

 

 



Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč, Miroslav Kováč, Roman 

Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren,  

 

 

K bodu 13 – Návrh na schválenie VZN č. 4/2019 o výške príspevku na čiastočnú úhradu 

nákladov, spojených s činnosťou ŠKD pri ZŠ J. V. Šimka v Žitavanoch 

 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu k uvedenému bodu, otvoril diskusiu. 

Poslanci nemali žiadne pripomienky. Poslanec Roman Ondriaš nebol pri hlasovaní prítomný. 

 

Uznesenie č. 87/2019  

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

 

návrh VZN č. 4/2019 o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, spojených s činnosťou 

ŠKD pri ZŠ J. V. Šimka v Žitavanoch; 

 

s c h v a ľ u j e : 

 

Všeobecne záväzné nariadenie obce Žitavany č. 4/2019 o výške príspevku na čiastočnú 

úhradu nákladov, spojených s činnosťou ŠKD pri ZŠ J. V. Šimka v Žitavanoch; 

 

ž i a d a OcÚ: 

 

-  o zabezpečenie vyvesenia vydaného znenia VZN č. 4/2019 o výške príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov, spojených s činnosťou ŠKD pri ZŠ J. V. Šimka v 

Žitavanoch spôsobom v obci obvyklým – úradná tabuľa, webová stránka obce. 

 

Hlasovanie: 

Za: 6 Ľubica Adamcová, Ing. Milan Barabáš, Štefan 

Borkovič, Pavol Čepček, Miroslav Chren, Peter Chren, 

Karol Kováč 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  



Neprítomní: 3 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren, Roman Ondriaš 

 

 

K bodu 14 – Návrh na schválenie VZN č. 5/2019 o miestnych daniach a miestnom 

poplatku za KO a DSO 

 

Ing. Milan Barabáš predložil  dôvodovú správu. Otvoril diskusiu k uvedenému bodu.  

Karol Kováč – žiadal vysvetlenie, čo znamená, že sú oslobodené právnické osoby nezaložené 

na podnikanie. 

Ján Farkaš – sa zaujímal, aké úľavy zostali, keďže jeho deti bývajú v Bratislave, či musia 

platiť za smeti tu. Odmieta za nich platiť komunálny odpad. 

Miroslav Kováč – vadí mu radikálne zvyšovanie poplatku za smeti a vadí mu zrušenie úľav 

napr. ZŤP mali 50 % úľavu, či by nebolo vhodné dať úľavu aspoň 25 % zo sumy. 

V navrhnutom VZN sa odoberá právo starostovi dať v nutnej situácií zľavu.  

Pavol Čepček – uviedol odkedy máme zavedený „nálepkový systém“, hmotnosť odpadu 

klesla. Ale bol aj taký prípad, že prišiel občan, ktorý „hodil slzu“ a bola mu vydaná nálepka 

navyše a práve preto bolo zrušené právo starostu dať výnimku, lebo ľudia sú vynaliezaví. Tiež 

sa vyjadril k parkovaniu áut na verejnom priestranstve, všetko je o ľuďoch.  

Ing. Jaroslav Dubec – zdôraznil, že obec nemôže doplácať za odpad.  

Karol Kováč – uviedol, že všetko podrobne prepočítali a pri množstve odpadu a výške faktúr 

za odpad, nemôžu byť žiadne úľavy. 

Štefan Borkovič  - uviedol, že dnes sa vynášali vrecia s platovým odpadom a viac ako 

polovica ľudí nemala vrecia vyložené pred domom. Informoval, že sme mali možnosť dostať 

dotáciu na zberný dvor, ktorú sme nevyužili.  

Ján Farkaš – opätovne navrhol, aby sa obecným traktorom zberal odpad s pred domácností. 

Pavol Čepček – s tým súhlasil, že treba pomáhať starším ľuďom a brať im odpad, ale čo sa 

stým vyrieši, aj tak zaň obec musí zaplatiť.   

Miroslav Kováč – uviedol, že najspravodlivejší systém je tzv. lístkový.  

Peter Chren – uviedol, že od marca budúceho roku, obci budú zvýšené poplatky. 

Ján Farkaš – uviedol, že aj tak mu vadí, že má platiť za syna, ktorý tu nebýva. 

Peter Chren - uviedol nech donesie doklad, že platí za smeti v Bratislave a bude mať úľavu.  

Roman Ondriaš sa počas hlasovania vzdialil a za uvedený bod nehlasoval. 

 

Uznesenie č. 88/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

  

návrh Všeobecne záväzného nariadenia obce Žitavany č. 5/2019 o miestnych daniach 

a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady, 

 

 



s c h v a ľ u j e : 

 

Všeobecne záväzné nariadenie obce Žitavany č. 5/2019 o miestnych daniach a miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady, 

 

ž i a d a  OcÚ: 

 

- o zabezpečenie vyvesenia vydaného znenia VZN č. 5/2019 o miestnych daniach 

a miestnom poplatku za KO a DSO spôsobom v obci obvyklým – úradná tabuľa, 

webová stránka obce. 

 

Hlasovanie: 

Za: 5 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč 

Proti: 0  

Zdržal sa: 1 Miroslav Kováč 

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren, Roman Ondriaš 

 

K bodu 15 – Návrh na nakladanie s majetkom obce Žitavany – stavby v k. ú. Kňažice 

(Výstrkov) 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu. 

Štefan Borkovič – uviedol, že je potrebné čo najskôr z dôvodu bezpečnosti budovy odstrániť. 

 

Uznesenie č. 89/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

 

návrh na nakladanie s majetkom obce Žitavany – stavby v k. ú. Kňažice (Výstrkov) 

 

s c h v a ľ u j e : 

 

a) vyradenie stavieb: 

- Súp. č. 726, na parcele č. 16/11 k. ú. Kňažice, 

- Súp. č. 719, na parcele č. 16/2 k. ú. Kňažice, 

- Súp. č. 30, na parcele č. 16/3 k. ú. Kňažice, 

- Súp. č. 736, na parcele č. 16/6 k. ú. Kňažice, 

- Súp. č. 723, na parcele č. 16/7 k. ú. Kňažice, 

- Súp. č. 724, na parcele č. 16/9 k. ú. Kňažice, 

- Súp. č. 725, na parcele č. 16/10 k. ú. Kňažice, 

- Súp. č. 720, na parcele č. 16/4 k. ú. Kňažice, 

v celkovej obstarávacej cene 3.120,00 Eur 



b) fyzickú likvidáciu (zbúranie) stavieb súp. č. 726, 719, 30, 736, 723, 724, 725, 720. 

 

Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč, Miroslav Kováč, Roman 

Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren,  

 

 

K bodu 16 – Návrh na oplotenie multifunkčného ihriska 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu k uvedenému bodu.  

Ing. Regina Kissová sa spýtala Štefana Borkoviča, či suma, ktorú navrhol Funny sport cca 

3.000,- € je bez DPH alebo s DPH.  

Štefan Borkovič uviedol, že suma nebola záväzná. Uviedol, že starostka navrhla, že oplotenie 

zaplatí. Tak s cenou nebude problém. 

Ing. Regina Kissová sa zaujímala, či by to firma stihla uskutočniť do konca roka. 

Štefan Borkovič uviedol, že to bola úloha starostky dohodnúť 

Ing. Jaroslav Dubec – upozornil, že bolo schválené uznesenie, spolufinancovanie obce v  

sume 5.000,- € a do dnes obec spolufinancovala 26.769,- € 

 

Uznesenie č. 90/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

 

návrh na oplotenie multifunkčného ihriska 

 

s c h v a ľ u j e : 

 

oplotenie multifunkčného ihriska  

 

ž i a d a  starostku obce: 

 

- o zabezpečenie oplotenia multifunkčného ihriska v termíne do 31.12.2019 

dodávateľským spôsobom. 

 

 

 

 



Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč, Miroslav Kováč, Roman 

Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren,  

 

 

K bodu 17 – Návrh stanoviska ku konceptu ÚPN Mesta Zlaté Moravce 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu a otvoril diskusiu k uvedenému bodu.  

Karol Kováč veľmi obšírne a podrobne informoval poslancov a prítomných občanov 

o návrhu ÚPN Mesta Zlaté Moravce. (zvukový záznam: http://www.zitavany.sk/obec-

1/zasadnutia-oz/).  

Ing. Milan Barabáš uviedol, že na verejnom prerokovaní, bolo cca 20 ľudí. Nikto nepodal 

námietku. 

Karol Kováč osobne oslovil určitých občanov, ktorých sa táto problematika týka a nikto 

nereagoval. 

 

Uznesenie č. 91/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

 

žiadosť o prehodnotenie stanoviska – koncept ÚPN Mesta Zlaté Moravce 

 

s c h v a ľ u j e : 

 

- trasovanie cestného obchvatu mesta Zlaté Moravce vo variante I,  bod 2 stanoviska 

obce Žitavany ku konceptu ÚP Mesta Zlaté Moravce (ÚPD) zo dňa 10.06.2019, reg. č. 

1498/2019 zostáva nezmenený. 

 

Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč, Miroslav Kováč, Roman 

Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren,  

 

http://www.zitavany.sk/obec-1/zasadnutia-oz/
http://www.zitavany.sk/obec-1/zasadnutia-oz/


K bodu 18 – Návrh plánu zasadnutí Obecného zastupiteľstva v roku 2020 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu.  

Poslanci sa zhodli na termínoch zasadnutí OZ tak, ako je schválené nasledovným uznesením.  

 

Uznesenie č. 92/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o: 

 

návrh časového plánu zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Žitavanoch na rok 2020 

 

s c h v a ľ u j e: 

 

návrh časového plánu zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Žitavanoch na rok 2020 

nasledovne:  

9. január, 26. marec, 18. jún, 17. september, 26. november. 

 

Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč, Miroslav Kováč, Roman 

Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren,  

 

 

K bodu 19 – Návrh rozpočtového opatrenia č. 9/2019 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu. Návrh rozpočtového opatrenia prejednali na 

finančnej komisii, poslanci nemali výhrady. 

 

Uznesenie č. 93/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o: 

 

návrh rozpočtového opatrenia č. 9/2019, 

 

 



s c h v a ľ u j e: 

 

- rozpočtové opatrenie č. 9/2019 podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie: 

Za: 6 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč,  Roman Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 1 Miroslav Kováč 

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren,  

 

K bodu 20 – Návrh na schválenie dotácií z rozpočtu obce na rok 2020 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu a informoval o sumách o ktoré si organizácie 

požiadali. 

  

Uznesenie č. 94/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

p r e r o k o v a l o : 

žiadosti o poskytnutie dotácií z rozpočtu obce Žitavany v zmysle VZN č. 5/2012 pre rok 

2020, 

 

s c h v a ľ u j e : 

poskytnutie dotácií z rozpočtu obce Žitavany v zmysle VZN č. 5/2012 pre rok 20120 po 

splnení podmienok nasledovne: 

 

P. č. Žiadateľ Suma Účel 

3. Športový klub 10.000,00 Futbalová sezóna 2020 

4. OZ Benát 590,00 Nezábudky 

5. OZ Benát 150,00 Krúžok stolného tenisu žiakov 

6. OZ Benát 200,00 Veľkonočný stolnotenisový turnaj 

7. OZ Benát 300,00 Súťaž mužov v stolnom tenise 

8. OZ Benát 300,00 Výstava vín 

9. OZ Benát 150,00 Výstava ovocia a zeleniny 

10. OZ Benát 500,00 FS mladých 

11. OZ Benát 150,00 Jánske hry 

12. OZ Benát 250,00 Požitavan 

13. ŽISAKO 300,00 Rekonštrukcia ihriska 

 SPOLU 12.890,00  

 



Hlasovanie: 

Za: 7 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč, Miroslav Kováč, Roman 

Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren,  

 

 

K bodu 21 – Návrh na schválenie „Rozpočtu Obce Žitavany na rok 2019, 2020, 2021“ 

a stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu viacročného rozpočtu Obce Žitavany na 

roky 2019 – 2021 

 

Ing. Milan Barabáš predložil dôvodovú správu a uviedol, že návrhom rozpočtu Obce Žitavany 

sa podrobne zaoberala finančná komisia.  Návrh bol stanovenú lehotu zverejnený a nebola 

predložená žiadna pripomienka. 

Karol Kováč – kanalizačné prípojky mali byť financované z rezervného fondu, prečo sa to 

zmenilo a prečo sa kúpa nehnuteľnosti, má čerpať z rezervného fondu. 

Ing. Regina Kissová uviedla, že práce na kanalizačných prípojkách už prebiehajú a tie 

musíme zaplatiť. Kúpa nehnuteľností, osvetlenie cintorínov, zatiaľ nie sú presne stanovené, 

ale pokiaľ by k tomu došlo, potom to bude financované z rezervného fondu.  

Štefan Borkovič – nie je reálne kupovať opustené domy, treba sa zaoberať čo s nimi potom 

bude obec robiť.  

Karol Kováč – uviedol, že určite je potrebné urobiť určité opatrenia a posunúť sa ďalej. 

V minulosti tiež obec odkúpila nehnuteľnosť od p. Ondriašovej na „Vystrkove“ 

Miroslav Kováč – uviedol, že to je úplne iný prípad, obec potrebovala ten jediný dom 

vysporiadať, aby mohla upraviť celý terén. Ale nie je reálne, aby obec skupovala staré domy, 

len preto, aby do obci neprišli rómovia.  

Ing. Milan Barabáš – uviedol, že každá kúpa takejto nehnuteľnosti musí byť prejednaná 

obecným zastupiteľstvom a potom sa rozhodne, či dôjde ku kúpe a použijú sa financie 

z rezervného fondu.  

Ing. Jaroslav Dubec predložil stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu viacročného 

rozpočtu Obce Žitavany na roky 2019 – 2021. Stanovisko bolo zverejnené a neboli k nemu 

žiadne pripomienky. Odporučil navrhnutý rozpočet schváliť. 

 

Uznesenie č. 95/2019 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Žitavany podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v z. n. p.  

 

s c h v a ľ u j e: 

 

rozpočet Obce Žitavany na rok 2020; 

 



b e r i e    n a    v e d o m i e: 

 

a) návrh rozpočtu obce Žitavany na roky 2021 a 2022; 

b) stanovisko hlavného kontrolóra Obce Žitavany k návrhu rozpočtu Obce Žitavany  

 

Hlasovanie: 

Za: 6 Ing. Milan Barabáš, Štefan Borkovič, Pavol Čepček, 

Peter Chren, Karol Kováč, Roman Ondriaš 

Proti: 0  

Zdržal sa: 1 Miroslav Kováč 

Neprítomní: 2 Ľubica Adamcová, Miroslav Chren,  

 

 

K bodu č. 22. Vystúpenie občanov 

 

Peter Ondriaš navrhol pokiaľ bude zvolený nový starosta, alebo starostka, zástupcovi, treba 

dať polovičný úväzok a zvyšné peniaze jeho platu dať hlavnému kontrolórovi obce. Je nutné 

prerobiť všetky VZN obce, nakoľko v tejto dedine nefunguje nič. Je potrebné stanoviť pevné 

pravidlá pre budúceho starostu obce. V nájomných bytovkách bývajú ľudia, ktorí vlastnia 

luxusné autá, v dvoj izbovom byte, býva sám mladý chlapec.  

Vytkol kontrolórovi, že nezasiahol, keď poslanci riešili, či tu budú bývať Rómovia alebo nie. 

Štefan Borkovič – informoval poslancov o nasledovnom postupe pri predčasných voľbách.  

Ján Farkaš – sa zaujímal, kde skončila jeho pripomienka k územnému plánu. 

Karol Kováč – p. Farkašovi odpovedal, že ešte nebol doručený čistopis, tak sa k tomu nevie 

vyjadriť.  

Peter Ondriaš – sa priamo spýtal Ing. Milana Barabáša, či prijme funkciu zástupcu starostu. 

Ing. Milan Barabáš – sa v tej chvíli ešte nevedel vyjadriť. 

Ing. Rudolf Tisovský sa zaujímal, či nemá obec v pláne vysporiadať cestu nad vinicami, aby 

bola v obecnom vlastníctve. 

 

K bodu č. 23. Informácia starostu obce 

 

Nakoľko starostka obce bola ospravedlnená a nenechala žiadne podklady pre zástupcu, sa 

tento bod preskočil. 

 

K bodu č. 24. Interpelácie poslancov 

 

Karol Kováč sa zaujímal, ako bude obec fungovať, keď starostka odstúpi a informoval sa či 

si bude starostka čerpať dovolenku.  

Ing. Regina Kissová – informovala, že si ju vyčerpá 

Pavol Čepček sa zaujímal o noviny, kedy vyjdú. Oznámil, že riaditeľka ZŠ nesúhlasí 

s budovaním kanalizačnej prípojky počas vyučovania. 

Ing. Jaroslav Dubec – uviedol, že nie je spokojný s tvorbou obecných novín. Je potrebné 

zvoliť predsedu kultúrnej komisie a zaoberať sa témou noviny. 



Pavol Čepček sa zaujímal, či sa kanalizačná prípojka v základnej škole stihne do konca roka. 

Ing. Regina Kissová uviedla, že je to nereálne, bude potrebný dodatok k zmluve. 

Peter Chren uviedol, že obec dostala dotáciu od SFZ a môže sa začať s prácami. Ide 

o rekonštrukciu tribúny a vybudovanie WC.  

Ing. Milan Barabáš – uviedol, že na poskytnutie dotácie bola podmienka zachovať dve 

družstvá.  

Peter Chren uistil Ing. Barabáša , že s tým nebude problém.  

Miroslav Kováč – odôvodnil prečo prijal mandát poslanca. Očakáva radikálnu zmenu 

v komunikácii medzi poslancami, zamestnancami a starostom obce. Pokiaľ jeho práca 

poslanca nebude mať zmysel, tak sa mandátu vzdá. Poukázal na problém, ktorý mal 

s nálepkou na smetnú nádobu. Zamestnankyne obce mu nevedeli vyložiť predmetné VZN, tak 

oslovil kontrolóra. Žiadal, aby kontrolór obce sedel počas úradných hodín na obecnom úrade.  

Miroslav Frajka sa zaujímal, čo sa zmenilo od posledného zastupiteľstva, na ktorom sa 

Miroslav Kováč vyjadril, že v takom bodreli nebude pracovať. 

Miroslav Kováč - uviedol, že odstúpenie starostky obce a očakáva, že sa tu všetko zmení. 

Roman Ondriaš- oznámil poslancom, že od 1. decembra 2019 sa vzdáva poslaneckého 

mandátu. Poďakoval poslancom za spoluprácu a občanom za podporu. 

 

K bodu č. 25. Ukončenie zastupiteľstva 

 

Ing. Milan Barabáš  poďakoval všetkým za účasť a ukončil zasadnutie OZ. 

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva bolo ukončené  o 20:25 hod. 

Zvukový záznam zo zasadnutia obecného zastupiteľstva je zverejnený na internetovej stránke 

obce Žitavany: http://www.zitavany.sk/obec-1/zasadnutia-oz/ 

 

 

Zapísala: 

 

Henrieta Herdová   ....................................... 

 

 

 

        ....................................................     

                 Mgr. Edita Grzybová 

                                                                                                       starostka obce 

Overovatelia:  

 

Peter  Chren    ........................................ 

 

 

 

Pavol Čepček                   ......................................... 

 


